
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 481
van ANN DE MARTELAER
datum: 18 mei 2020

aan WOUTER BEKE
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID, GEZIN EN ARMOEDEBESTRIJDING

Woonzorgcentra (wzc’s)  -  Ziekenhuisopname van met het coronavirus besmette bewoners

Tijdens de commissievergadering van 12 mei 2020 stelde de minister in zijn COVID-19-
voortgangsrapportage dat in de periode van 18 maart 2020 tot 10 mei 2020 1344 
bewoners uit een woonzorgcentrum (wzc) opgenomen werden in het ziekenhuis. Over het 
al dan niet laten opnemen van zieke ouderen wegens (vermoedelijke) coronabesmetting 
in het ziekenhuis en het feit of zieke ouderen die dit wensten inderdaad opgenomen 
werden, komen er uiteenlopende signalen.

1. Kan de minister een overzicht geven van het aantal opnames per dag gedurende deze 
periode?

2. Hoeveel van de 1344 opgenomen bewoners uit een wzc zijn uiteindelijk overleden (met 
opsplitsing naar leeftijd en geslacht)?

3. Werden de ouderen die genezen waren nadien terug opgenomen in het wzc of werd 
gekozen voor een andere opvang?

4. In de eerste dagen van de coronacrisis werd door de Belgische Vereniging voor 
Gerontologie en Geriatrie gecommuniceerd dat er bij familie van zieke ouderen zou 
worden aangedrongen om hen in het wzc te laten voor verzorging. Zij verwezen naar 
een beslissingsboom die sedert 19 maart 2020 terug te vinden is op hun website en 
die door het wzc gehanteerd kon worden wanneer moest worden beslist over een 
opname in het ziekenhuis.

a) Was er voorafgaand tussen de minister en de Belgische Vereniging voor 
Gerontologie en Geriatrie overleg over deze communicatie?

b) Wat is het exacte advies dat de minister aan de wzc’s gaf over het al dan niet laten 
opnemen van zieke bewoners van het wzc in het ziekenhuis?

c) Is er op een of andere manier overleg geweest met de wzc’s over de procedure 
die gevolgd kon worden om een zieke bewoner te laten opnemen in het 
ziekenhuis?

5. In het begin van de coronacrisis werd door de Belgische Vereniging voor Gerontologie 
en Geriatrie gecommuniceerd over een beslissingsboom die de wzc’s dienden te 
gebruiken om te beslissen om een zieke bewoner al dan niet te laten opnemen in het 
ziekenhuis. In dat document staat dat zieke bewoners met CFS7 niet meer naar het 
ziekenhuis moeten worden verwezen. Er wordt verwezen naar overleg met de 
familie/patiënt en hospitalisatie kan enkel na overleg met de geriater.



a) Heeft de minister weet van wzc’s die familieleden onder druk hebben gezet om 
toch niet over te gaan tot ziekenhuisopname? Werden in die zin klachten 
ontvangen?

b) Zijn er in dat verband inspecties uitgevoerd?

c) Zijn daarover klachten ingediend bij het parket?



WOUTER BEKE 
VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, VOLKSGEZONDHEID, GEZIN EN ARMOEDEBESTRIJDING

ANTWOORD
op vraag nr. 481 van 18 mei 2020
van ANN DE MARTELAER

1. Hieronder het overzicht per dag van de nieuwe ziekenopnames zoals gerapporteerd 
door de woonzorgcentra. Het gaat hier ziekenhuisopnames van bewoners met 
mogelijks een Covid besmetting. 

18/mrt 18
19/mrt 19
20/mrt 24
21/mrt 14
22/mrt 19
23/mrt 32
24/mrt 13
25/mrt 14
26/mrt 14
27/mrt 17
28/mrt 21
29/mrt 14
30/mrt 12
31/mrt 25

1/apr 29
2/apr 28
3/apr 34
4/apr 24
5/apr 23
6/apr 48
7/apr 39
8/apr 31
9/apr 46

10/apr 32
11/apr 43
12/apr 37
13/apr 52
14/apr 41
15/apr 35
16/apr 44
17/apr 35
18/apr 29
19/apr 29
20/apr 32
21/apr 47



22/apr 18
23/apr 20
24/apr 29
25/apr 26
26/apr 14
27/apr 19
28/apr 24
29/apr 24
30/apr 16
1/mei 18
2/mei 12
3/mei 16
4/mei 18
5/mei 15
6/mei 12
7/mei 14
8/mei 6
9/mei 15

10/mei 14

2. Wij weten niet hoeveel bewoners er uit een WZC zijn overleden in het ziekenhuis aan 
COVID-19. Wij hebben geen gegevens over hun leeftijd of over hun geslacht. In de 
gevraagde periode zijn er 508 overlijdens in ziekenhuizen gerapporteerd, ongeacht de 
oorzaak van het overlijden. 

3. Hier zijn geen cijfergegevens over beschikbaar. De indruk is echter dat de meeste 
mensen terug naar het woonzorgcentrum zijn gegaan. 

4. a) Noch het Agentschap, noch mezelf als minister waren betrokken bij een overleg 
hierover. Na de bekendmaking heb ik volgend persbericht verstuurd: 

“Verschillende media berichten over de richtlijn die de Belgische Vereniging 
Gerontologie en Geriatrie voor de woonzorgcentra heeft opgesteld. Hierin staat 
men stil bij de zorg voor het levenseinde van bewoners van een woonzorgcentrum, 
en hoe deze zo menswaardig mogelijk georganiseerd kan worden. 

 Kort samengevat zegt die richtlijn: bij een bewoner van een woonzorgcentrum 
die ziek wordt en waar alles erop wijst dat die persoon het niet gaat halen, kan 
het beter zijn de persoon zijn levenseinde mogelijk te maken in zijn vertrouwde 
thuissituatie, zijnde het woonzorgcentrum, onder de juiste begeleiding. Een 
transport naar een ziekenhuis kan dat levenseinde onnodig verzwaren. 

Een dergelijke beslissing gebeurt steeds in overleg met de arts van het 
woonzorgcentrum, de huisarts van de persoon en de persoon zelf en zijn familie. 

Dit is dus geen richtlijn die bedoeld is om capaciteit in het ziekenhuis te vrijwaren 
of die ziekenhuizen kunnen gebruiken om opname te weigeren. Er stellen zich 
momenteel ook geen capaciteitsproblemen. Het gaat louter en alleen over hoe we 
een menswaardige zorg voor het levenseinde kunnen organiseren. Dat zal nu 
helaas vaak aan bod komen bij mensen met corona-besmettingen, maar het is 
een onderwerp dat ook in niet-coronatijden in bij andere terminale ziektes in 
woonzorgcentra op de agenda staat.”



b) Sinds de allereerste maatregelen op 6 maart 2020 is volgende richtlijn opgenomen 
en gecommuniceerd: “Indien de bewoner ernstig ziek is kan, in samenspraak met 
de huisarts en het zorgteam, een opname in het ziekenhuis aangewezen zijn.”

Dit is op 16 maart 2020 aangevuld met: “De vroegtijdige zorgplanning en het 
medisch dossier van de bewoner ((vermoeden) COVID-19, dementie, …) worden 
vooraf besproken tussen de behandelende arts van het ziekenhuis en de huisarts of 
CRA o.a. om na te gaan of een ziekenhuisopname aangewezen is. “

Sinds 9 april 2020 is volgende bijkomende informatie opgenomen: “Een opname in 
het ziekenhuis zonder voorafgaand overleg tussen de huisarts en de CRA enerzijds 
én tussen de behandelende arts van het ziekenhuis en de huisarts of CRA 
anderzijds, is niet mogelijk.  
Het gebruik van een flowchart of beslissingsboom mag niet misbruikt worden door 
ziekenhuizen om geen bewoners van woonzorgcentra meer op te nemen (bv. 
weigering bij bepaalde frailty score).”

Voor de volledige informatie in de huidige maatregelen verwijzen wij u naar de 
website van het agentschap Zorg & Gezondheid. 

c) De hierboven beschreven communicatie is steeds afgestemd met de 
vertegenwoordigers van de woonzorgcentra. In het begin in de werkgroep 
woonzorgcentra en daarna in de projectgroepen onder de Taskforce Zorg COVID-
19. 

5. Het Agentschap Zorg & Gezondheid en het kabinet hebben geen weet van klachten die 
hierover zijn ingediend. Er zijn ook geen inspecties hierover uitgevoerd. 


